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Obec ROZHOVICE 
 

ZPRÁVA OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
 

 

Vážení spoluobčané, 

 

čas je neúprosný a další rok utekl jako voda, vklouzli jsme do druhého měsíce nového roku a je čas 

poohlédnout se zpět a zrekapitulovat, co se nám v tom loňském roce podařilo, co naopak ne, a zároveň 

vás seznámit s plány na rok letošní. 

Z kraje minulého roku jsme 

zveřejnili seznam plánovaných kulturních 

akcí, kterých určitě nebylo málo, a jejich 

plnění jsme hned zahájili únorovým dětským 

karnevalem, po kterém následoval 

velikonoční koncert. Ten jsme si užili za uchu 

lahodícím tónům dámského sboru pod 

vedením klávesisty Františka Remeše. 

Poslední dubnová noc pak byla oslavou 

upálení čarodějnice, kterému předcházela 

stezka plná úkolů a zábavy. V květnu nás 

čekala asi největší výzva v podobě pořádání nové a nevšední akce, konané pod názvem „1. obecní ples pod 

širým nebem“. Podařilo se zvládnou náročné přípravy, a i naše obavy ze zájmu občanů se naštěstí začaly 

postupně rozplývat se zahájením předprodeje vstupenek. Místa se nakonec zaplnila a pevně věříme, že 

všichni byli z této akce nadšení a my se již můžeme těšit na další ročník, který se bude konat 8. června 

2024. 

Dalším úžasným zážitkem bylo červnové 

„Taneční odpoledne“, které se 

z technických důvodů konalo na návsi před 

obecním úřadem, ze kterého se dočasně 

stalo zázemí pro obsluhu a občerstvení. 

Ohlasy na tuto akci a nadšení v očích 

přítomných byly velice motivující, a tak se i 

v letošním roce můžete určitě těšit na její 

opakování. 

 

Ve stejném měsíci jsme ještě stihli uspořádat „Dětský den se složkami IZS“. Na děti čekala 

stanoviště Hasičského záchranného sboru, Městské policie a Záchranné služby, ale také tvořivá dílnička, 

jízda na koních a soutěže se sladkou odměnou. Po letních prázdninách nás pak čekalo nabité září, kdy 

z kraje proběhla klasická šipkovaná, poté 9. září Posvícenská zábava s kapelou KRDUŠ, následovaná hned 

na to tradičním setkáním seniorů za poslechu kapely Colorado. V závěru měsíce nás pak čekal autobusový 

zájezd do Prahy na muzikál Slunce, seno, jahody a dovolujeme si tvrdit, že se jednalo o velmi vydařenou 

akci, kterou si všichni účastníci pochvalovali.  
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Druhý zájezd, směr Polsko na adventní trhy do Wroclawi, byl také velice úspěšný a nahradil 

původně plánovaný jednodenní zájezd do Německa na Hitlerovo Orlí hnízdo, který se vzhledem k nízkému 

zájmu a vysokým nákladům nepodařilo zrealizovat. 

Na konci roku jsme se také již tradičně sešli na návsi 

před obecním úřadem u příležitosti Rozsvícení vánočního 

stromu. Bohatý program zahájily naše děti svým divadelním 

vystoupení, tentokrát pohádkou O veliké řepě, a následně 

zpěvem vánočních koled, kterými ve všech nabudili tu 

nejlepší vánoční atmosféru. Společnými silami, a především 

díky vaší štědrosti, jsme ale hlavně dokázali úžasnou věc, 

kdy jsme pomohli těžce nemocné Michalce z Dědku u 

Živanic. Dobrovolné příspěvky z tomboly, vynikajícího 

guláše a teplých nápojů, které činily neskutečných 23.024,- 

Kč, nakonec kompletně Michalka obdržela, za což nám spolu 

s maminkou vyjádřila obrovské poděkování a pocit vděku.  

Poslední akcí roku byl vánoční koncert v našem 

kostele sv. Petra a Pavla. Ten se tentokrát 

rozezněl za zvuku nádherných písní a barokních 

koled v podání dětského pěveckého souboru 

Šmidlátka ze ZUŠ z Pardubic. 

 

 

 

V loňském roce se nám rovněž podařilo zvládnout hned několik dotačních projektů. Jedním z nich 

byla výsadba ovocných dřevin v Rozhovicích za novou zástavbou. Tento projekt byl spolufinancován 

Státním fondem životního prostředí ČR a jeho předmětem byla výsadba listnatých stromů, jež přispěje ke 

zlepšení životního prostředí a kvality ovzduší. Celkem bylo vysázeno 54 kusů stromů, a to se záměrem 

navrácení tradiční zeleně s ovocnými stromy kmenných tvarů do míst, která byla v historii osazována 

specifickými krajovými odrůdami. Celkové výdaje činily 196 300 Kč, přičemž samotná dotace byla 

poskytnuta ve výši 162 555,56 Kč. 

Dalším dotačním projektem bylo vybudování varovného a výstražného systému – 

protipovodňová opatření obce Rozhovice. Tento projekt byl spolufinancován EU – Fondem soudržnosti 

v rámci Operačního programu Životní prostředí a spočíval v instalaci lokálního varovného systému 

(bezdrátový rozhlas) a následné digitalizaci povodňového plánu s cílem napomoci správnému posouzení 

povodňového nebezpečí, ochraně zdraví a majetku občanů. Celkově vynaložené výdaje činili  

1 210 907 Kč, z toho byla dotace EU ve výši 847 635 Kč (70%) a finanční spoluúčast obce 363 272 Kč. 

Do zdárného konce se nám podařilo dotáhnout i dotaci z Programu obnovy venkova 2023+ na 

„Rekonstrukci objektu hasičské zbrojnice“. Zde jsme se rozhodli přistoupit k postupné rekonstrukci, 

přičemž v loňském roce proběhla výměna původních vrat za jedny sekční a druhé dvoukřídlé od firmy 

LOMAX, a dále k výměně okna od firmy DUVOX s.r.o. V části objektu proběhla rekonstrukce 

elektrorozvodů (Elektro Šefčík), omítky a stropů (STAVBY-PETR). Celkové náklady na tuto akci činily 

281 215,40 Kč, z toho poskytnutá dotace ve výši 145 000 Kč. 
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Dalším dokončeným projektem, tentokrát spolufinancovaným 
částkou 10 000 Kč z grantu MAS Železnohorského regionu, byla ještě 

výsadba květinového záhonu u sportoviště. Na pozemku podél oplocení 
fotbalového hřiště jsme společnými silami vysadili 22 kusů latnatých 
hortenzií a 45 kusů zimolezu. Květinový záhon jsme ještě zkrášlili kameny, 

kterých zde skončilo téměř 16 tun. 
 
Pak tu máme několik dalších „menších“ projektů bez dotací, které 

také stojí za zmínku. Jednou z nich je rekonstrukce autobusové zastávky 
na Doubravě, dále pročištění příkopů v lokalitě K Chaloupkám a nová 
výsadba keřů a dosyp kamením podél chodníků. 

 

Co se nám bohužel stále nepodařilo zrealizovat, je další velká a důležitá akce, kterou je výstavba 

nové mateřské školy. Jak jsme informovali již v minulosti, k našemu zklamání se nám nepodařilo uspět 

v řadě žádostí o dotaci z prostředků Ministerstva financí, IROPu a dalších. Neházeli jsme ale flintu do žita 

a varianta, která se nám naskytla, je pomoc stran 

MAS Železnohorský region a v rámci 

Mikroregionu Heřmanoměstecko, kde došlo ke 

shodě v podpoře MŠ. Dotace není v takové výši, 

jako nabízeli výše zmíněné instituce, ale každá 

koruna se počítá a čas nás tlačí. Proto jsme začali 

jednat ve světle výše uvedeného. Velkou ranou 

byla bohužel nemožnost použít v rámci této 

dotace dosavadní projekt, který jsme měli již 

kompletně zpracovaný vč. stavebního povolení. 

Nezbytnou nutností bylo ukončení smluvního 

vztahu se společností Urbiosisto. V loňském roce 

jsme tedy nově uzavřeli smlouvu o dílo na 

projektovou dokumentaci vč. stavebního povolení 

Novostavba MŠ Rozhovice. V aktuální chvíli 

pracujeme na dokončení projekce a získání 

potřebných povolení, na což bude navazovat 

soutěž o zhotovitele zakázky. Nadále tak budeme pilně pracovat na tom, aby se nám brzy podařilo reálně 

stanovit termín zahajovacích prací a vidina naší MŠ tím snad již bude konečně na dosah.  

 V loňském roce jsme opět finančně podpořili fotbalový klub SK Rozhovice, a to nejenom 

příspěvkem na provoz, ale zároveň poskytnutím části prostředků jako spoluúčast při rekonstrukci zázemí 

klubu (toalety u hospody atd.).  

A co nás čeká? V první řadě samozřejmě již zmíněná mateřská škola. To bude stále naší prioritou. 

O finanční podporu máme opět zažádáno z „Programu obnovy venkova“ a v případě přidělení prostředků 

bychom rádi pořídili zahradní traktor včetně příslušenství. V horizontu vzdálenější budoucnosti se také 

stále zabýváme možností rekonstrukce a rozšířením budovy úřadu, především k zajištění dostačujícího 

sálu, který nám v obci chybí. 

Věčným tématem, které nemůžeme opominout, je odpadové hospodářství. Jistě jste si všimli, že 

jsme na letošní rok nepřistoupili ke zvýšení poplatků za odpady, a to především s ohledem na celkovou 

situaci, kdy se na nás valí jedno zdražení za druhým. Náklady v této oblasti však bohužel nemilosrdně 

rostou a jenom v loňském roce znamenaly značný zásah do obecního rozpočtu. Důvodem je nejenom 

každoroční navyšování cen za likvidaci i svoz, ale i vyšší výkupní ceny za separované odpady. Čím dál tím 
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palčivějším problémem je také třídící sleva, která nám ze zákona umožňuje zlikvidovat za rok pouze určité 

množství směsných odpadů. Vše navíc bohužel tvrdě zaplatíme. V loňském roce byl limit 180 kg na osobu, 

což v konečném důsledku znamenalo, že jsme na zmíněnou slevu již od listopadu nedosáhli. Letos bude 

limit již pouze 170 kg na osobu, přičemž každý rok, se bude vždy o dalších 10 kg snižovat. Situace tedy 

není vůbec dobrá a budeme na ni muset reagovat. Nejdůležitější je stále to, aby se do třídění odpadů 

zapojili důsledně všichni a minimalizovalo se tak množství směsného odpadu vyhazovaného do popelnic. 

My se budeme problémem nadále zabývat a je velmi pravděpodobné, že budeme nuceni provést další 

úpravy systému, abychom třídění ještě více podpořili a eliminovali tím riziko nesplnění uvedených limitů 

a s tím související další zvyšování nákladů. O případných změnách v systému odpadového hospodářství 

vás každopádně určitě budeme informovat a je velmi pravděpodobné, že tak stane ještě v tomto roce. 

V roce 2024 na vás bude čekat řada akcí a určitě i nějaká novinka. Předběžný rozpis naleznete 

například na obecních internetových stránkách. Budeme se na vás určitě moc těšit. 

Závěrem si přejme především hodně zdraví, úspěchů, ale i spokojené a klidné soužití. 

 

    Za zastupitelstvo obce Rozhovice 

 

      Bc. Barbora Hromádko, starostka 

                 Vladimír Hanus DiS., místostarosta 

 


